

新學年豐富活動迎新生 多項新課程 緊貼業界需求

New academic year kicks off with engaging activities for new students and future-driven programmes



VTC致力於提供完善及貫通的職業專業教育及進修路徑，積極回應社會及各行業的技能培訓需求，靈活推出新課程，以培育具備應用知識和技能的專業人才，擴大本地人才庫。

在2025/26學年，VTC迎來超過17,000名修讀文憑、高級文憑至學士學位課程的新生，以及約1,000名非本地生入讀高級文憑及學士學位課程。為協助新生順利適應校園生活，院校精心安排包括學長分享、校園定向等的多元迎新活動，並為非本地生安排本地遊、文化體驗活動，以及學生交流會等，提供多方面支援，助他們迎接學習新階段。

VTC is committed to providing a comprehensive and seamless vocational and professional education and training (VPET) and progression pathways, responding to the evolving skills needs of society and industries. By introducing new programmes with flexibility and foresight, we aim to cultivate professionals equipped with practical knowledge and expertise, thereby strengthening Hong Kong's talent pool.

In the 2025/26 academic year, VTC welcomed over 17,000 new students for its Diploma, Higher Diploma (HD) and Bachelor's Degree programmes, and about 1,000 non-local students enrolled in the HD and Bachelor's Degree programmes. To help new students adapt smoothly to campus life, a series of thoughtfully



VTC轄下院校透過舉辦資訊講座、攤位互動遊戲等迎新活動，協助新生融入校園新生活。

VTC member institutions organise a variety of orientation activities such as information seminars and booth activities to help new students integrate into the new learning environment.

VTC課程緊貼香港各行業發展脈搏，2025/26學年開辦的高級文憑及文憑課程中，九成課程緊扣香港「八大中心」定位及關鍵產業發展，當中新開辦的IVE中醫藥專業及營運高級文憑，以及HKIIT應用人工智能高級文憑，便為本港中醫藥國際化和發展香港成為國際創新科技中心培育專業人才。另外，配合政府推動盛事經濟以及體育和相關產業發展，IVE開辦的旅遊與盛事管理高級文憑、運動管理學高級文憑，以及相關基礎課程文憑，都能裝備學生掌握行業所需技能，為未來職業發展奠定基礎。

designed orientation activities such as sharing by senior students and campus orienteering activities were organised. Local tours, cultural activities and student sharing sessions were also arranged for non-local students to provide them with all-round support as they embark on their new learning journeys.

Designed in line with Hong Kong's industry developments, 90% of the HD and Diploma programmes offered by VTC in academic year 2025/26 are strategically aligned with Hong Kong's "Eight Centres" positioning and key industry developments. Among these, the new HD in Chinese Medicine Professional and Operation and the new HD in Applied AI will nurture talents to support the internationalisation of Chinese Medicine and Hong Kong's development into an international innovation and technology centre. Furthermore, in response to the Government's initiative to promote the mega event economy and sports-related industries, the HD in Tourism and Mega Event Management, as well as HD in Sports Management and Diploma of Foundation Studies (Sports) programme are offered to equip students with industry-relevant expertise and help lay a solid foundation for their future careers.